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1. Godkännande av dagordningen 

2. Godkännande av A-punktslistan 

 
3. Ordförandeskapets arbetsprogram 
- Information från det franska ordförandeskapet 

4. Hälsokontrollen av 2003 års reform av den gemensamma 
jordbrukspolitiken – Förslag om ny förordning om upprättande av 
gemensamma bestämmelser för system för direktstöd och om vissa 
stödsystem för jordbrukare om samlat gårdsstöd 

- riktlinjedebatt 
 
Dokumentbeteckning 
9656/08 AGRI 146 AGRIORG 48 AGRISTR 11 AGRIFIN 31 
 
Rättslig grund 
Artikel 36 och 37 i EG-fördraget. Rådet fattar beslut med kvalificerad 
majoritet efter att ha inhämtat Europaparlamentets yttrande. 
 
Bakgrund 
Utgångspunkten för lagstiftningsförslag och analys inom ramen för 
hälsokontrollen är kommissionens meddelande av den 20 november 
2007. Det franska ordförandeskapet har som målsättning att rådet ska 
fatta beslut om förslagen före slutet av november 2008. 
 
Kommissionen presenterade sina förslag för EU:s jordbruksministrar vid 
det informella ministerrådet i Slovenien den 25-27 maj. Förslagen 
överensstämmer i stora drag med den handlingslinje som drogs upp i 
kommissionens meddelande om hälsokontrollen. De regelverk som 
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berörs omfattar förordningarna om direktstöd, den samlade 
marknadsordningen och landsbygdsutveckling. 
 
Under juni månad har regelverket om direktstöd diskuterats i 
rådsarbetsgrupp och särskilda jordbrukskommittén. Det är också denna 
del som kommer att diskuteras i samband med ministerrådet. 
 
Förslag till svensk ståndpunkt 
Övergripande svenska prioriteringar inför hälsokontrollen omfattar full 
frikoppling av alla direktstöd, förenkling av gårdsstödsystemet, 
avveckling av alla kvarvarande prisstöd och produktionsbegränsningar, 
ett ökat relativ fokus på landsbygdsutveckling samt en minskning av de 
totala utgifterna för jordbrukspolitiken. Sverige anser också att 
riskhanteringssystem bör hållas utanför den gemensamma 
jordbrukspolitiken. 
 
Den allmänna och långsiktiga målsättningen är en avreglerad och 
marknadsorienterad jordbrukssektor samt kraftiga minskningar av 
utgifterna för jordbrukspolitiken, inklusive en utfasning av nuvarande 
direktstöd. Beslut inom ramen för ”hälsokontrollen” bör jämna vägen för 
ytterligare jordbruksreformer och sänkta utgifter i samband med den 
bredare budgetöversynen. Hälsokontrollen får inte lägga hinder i vägen 
för en sådan utveckling.  
 
Kommissionens förslag innebär i sin helhet att den gemensamma 
jordbrukspolitiken utvecklas i en riktning som ligger i linje med 
övergripande svenska prioriteringar. Sverige är därför positivt inställt till 
förslaget. Det är viktigt att Sverige deltar aktivt i förhandlingarna och 
medverkar i diskussion och framtagande av olika kompromissalternativ 
fortlöpande. Sveriges övergripande prioriteringar är vägledande vid det 
arbetet.   
 
EU-nämnden 
Frågan har tidigare varit föremål för samråd i EU-nämnden inför 
Jordbruks- och fiskeråden den 26-27 november 2007, den 21 januari, den 
18 februari, den 17 mars 2008, samt den 23-24 juni 2008. 

5. Förslag till rådets förordning om ändring av förordning (EG) nr 
1782/2003 om upprättande av gemensamma bestämmelser för system för 
direktstöd inom den gemensamma jordbrukspolitiken – ändring av artikel 
138 om villkor för utbetalning av djurbidrag 

 
Dokumentbeteckning 
9173/08  
  
Rättslig grund 
Artikel 37.2 i EG-fördraget. Beslut fattas av rådet med kvalificerad 
majoritet efter att Europaparlamentets yttrande inhämtats. 
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Bakgrund 
En dom i EG domstolen maj 2007 gjorde gällande att djur måste vara 
korrekt inrapporterade under hela sin livstid för att berättiga till 
kopplade djurbidrag. Kommissionens och medlemsstaternas tolkning har 
tidigare varit att det räcker med att djuren är korrekt rapporterade vid 
slakttillfället för att berättiga till stöd.  
 
Medlemsstater med kopplade djurbidrag sände en gemensam skrivelse till 
kommissionen i november, Sverige tog upp frågan på ministerrådet i 
december 2007 och februari 2008. Sverige sände ytterligare ett brev till 
kommissionen i april. På ministerrådet i februari lovade Mariann Fischer-
Boel en lösning på problemet för 2008 och förhoppningsvis även 2007. 
Den 19 juni presenterade kommissionen en ny formulering av artikel 
138. Sverige befarar dock att den nya lydelsen i praktiken har samma 
innebörd som förordningen gjorde gällande före domen. Det är svårt att 
i förordningstexten finna en formulering som både kommissionen och 
samtliga berörda medlemsstater kan godta, eftersom stödformerna ser 
olika ut i olika medlemsstater.  
 
Förslag till svensk ståndpunkt 
Den tidigare linjen har varit att få till stånd en likalydande förändring 
direkt i förordning EG (nr) 1782/2003. Sverige anser alltså att kraven på 
rapportering för bidragsberättigande bör vara desamma för 2008 som 
före domen.  För att Sverige ska rösta för kommissionens förslag till 
artikel 138 ska Sverige kräva att det genom en kommissionsdeklaration 
klargörs att enbart stödmottagarens rapporteringar för hållandeperioden 
krävs för att djuret ska vara bidragsberättigat.  
 
Sverige anser att det är viktigt att registrering och rapportering görs 
korrekt, men små försummelser bör inte äventyra djurets hela 
bidragsberättigande för den siste ägaren.   
 
Sverige är för en frikoppling av djurbidragen, men anser samtidigt att det 
är rimligt att syftet med den lagstiftning som är knuten till det nuvarande 
systemet kan upprätthållas.  
  
EU-nämnden 
Frågan har tidigare varit föremål för samråd i EU-nämnden inför 
Jordbruks- och fiskerådet den 18-19 februari.  
 

6. Förslag om att införa ett skolfruktsprogram 

- Presentation och en första diskussion 
 
Dokumentbeteckning 
- 
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Rättslig grund 
Artikel 36 och 37 i fördraget. Beslut i rådet med kvalificerad majoritet 
efter att yttrande från Europaparlamentet inhämtats. 
 
Bakgrund 
Under diskussionerna i rådet våren 2007 om en reformering av 
regelverket för färska frukter och grönsaker förde Danmark fram att de 
önskade se ett skolfruktsprogram (ett program för gratisutdelning av 
frukt och grönsaker till barn i skolor). Kommissionen ställde sig positivt 
till förslaget som dock inte kunde inkluderas i det existerande 
reformförslaget eftersom någon konsekvensanalys inte gjorts. 
 
En konsultationsprocess pågick under perioden september 2007 till 
februari 2008. EU-kommissionen ville få in synpunkter från MS på hur 
ett sådant program skulle kunna utformas. 
 
Målsättningen med ett skolfruktprogram är att öka konsumtionen av 
frukt och grönsaker. Kommissionen har dock inte klargjort om 
målsättningen är att uppnå WHO:s rekommendation om ett dagligt 
intag av frukt och grönsaker på minst 400 g per dag eller eftersträvar en 
generell ökning av konsumtionen. Kommissionen har inte heller 
klargjort om programmet kommer att vara frivilligt för MS. 
 
Förslag till svensk ståndpunkt 
Det är svårt att förutspå projektets möjligheter att uppnå bestående 
effekter på konsumtionsnivån för frukt och grönsaker eftersom 
erfarenheter av liknande projekt har gett blandade resultat. En 
eliminering av prishöjande åtgärder i dagens regelverk skulle ge större 
möjligheter att åstadkomma en varaktig konsumtionspåverkan.  
 
Sverige konstaterar att budgetkostnaden på ca 100 MEUR läggs vid sidan 
av ordinarie budget för frukt och grönsaker. Ambitionen att reformer 
ska vara budgetneutrala uppfylls därmed inte. 
 
På basis av en analys kring måluppfyllelse, effektivitet och 
jordbrukspolitikens allmänna inriktning är Sverige tveksam till att stödja 
förslaget om att inrätta ett program för gratisutdelning av frukt till barn i 
skolor. 
 
EU-nämnden 
Frågan har inte varit föremål för samråd i EU-nämnden tidigare. 
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7. Förslag till rådets beslut om godkännande för utsläppande på marknaden 
av produkter som innehåller, består av eller har framställts av den genetiskt 
modifierade sojan A2704-12 (ACS-ØØ5-3) enligt Europaparlamentets och 
rådets förordning (EG) nr 1829/2003  

– Antagande 
 
Dokumentbeteckning 
8996/08 
 
Rättslig grund 
Europaparlamentets och rådets förordning (EG) nr 1829/2003 om 
genetiskt modifierade livsmedel och foder och artikel 5 i rådets beslut 
2006/512/EG. Beslut fattas genom kommittéförfarande (föreskrivande 
kommitté).  
 
Kommissionen ska förelägga kommittén ett förslag. Kommittén ska 
yttra sig över förslaget med kvalificerad majoritet. Kommissionen kan 
anta förslaget om det är förenligt med kommitténs yttrande. Om 
åtgärderna inte är förenliga med kommitténs yttrande eller om inget 
yttrande avges (kommissionen kan varken stödja eller motsätta sig 
förslaget med kvalificerad majoritet) ska kommissionen överlämna 
förslaget till rådet.  
 
Bakgrund 
Förslaget gäller tillstånd för utsläppande på marknaden av produkter från 
en genetiskt modifierad soja. Sökande är företaget Bayer CropScience. 
Sojan är modifierad för att vara tolerant mot ogräsmedlet 
glufosinatammonium.  Förslaget har tidigare behandlats i en 
föreskrivande kommitté. Kommittén fattade inget beslut vid 
behandlingen. Kommissionen har därför överlämnat förslaget till rådet 
för behandling. 
 
Förslag till svensk ståndpunkt 
Sverige har tidigare röstat för kommissionens förslag till godkännande i 
en föreskrivande kommitté. Sverige står fast vid sin tidigare ståndpunkt 
och röstar för kommissionens förslag. EFSA har bedömt produkten som 
lika säker för människa, djur och miljö som konventionell soja. 
Livsmedelsverket och Jordbruksverket delar EFSA:s bedömning. 
 
Sverige kommer även att lämna en röstförklaring som klargör att ett 
svenskt godkännande för import inte inverkar på framtida beslut för 
odling av samma produkt.  
 
EU-nämnden 
Frågan har inte tidigare varit föremål för samråd med EU-nämnden. 
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8. Förslag till rådets beslut om godkännande för utsläppande på marknaden 
av produkter som innehåller, består av eller har framställts av den genetiskt 
modifierade bomullen LLCotton25 (ACS-GHØØ1-3) enligt 
Europaparlamentets och rådets förordning (EG) nr 1829/2003 

– Antagande 
 
Dokumentbeteckning 
9070/08 
 
Rättslig grund 
Europaparlamentets och rådets förordning (EG) nr 1829/2003 om 
genetiskt modifierade livsmedel och foder och artikel 5 i rådets beslut 
2006/512/EG. Beslut fattas genom kommittéförfarande (föreskrivande 
kommitté).  
 
Kommissionen ska förelägga kommittén ett förslag. Kommittén ska 
yttra sig över förslaget med kvalificerad majoritet. Kommissionen kan 
anta förslaget om det är förenligt med kommitténs yttrande. Om 
åtgärderna inte är förenliga med kommitténs yttrande eller om inget 
yttrande avges (kommissionen kan varken stödja eller motsätta sig 
förslaget med kvalificerad majoritet) ska kommissionen överlämna 
förslaget till rådet. 
 
Bakgrund 
Förslaget gäller tillstånd för utsläppande på marknaden av produkter från 
en genetiskt modifierad bomull. Sökande är företaget Bayer 
CropScience. Bomullen är modifierad för att vara tolerant mot 
ogräsmedlet glufosinatammonium. Förslaget har tidigare behandlats i en 
föreskrivande kommitté. Kommittén fattade inget beslut vid 
behandlingen. Kommissionen har därför överlämnat förslaget till rådet 
för behandling. 
 
Förslag till svensk ståndpunkt 
Sverige har tidigare röstat för kommissionens förslag till godkännande i 
en föreskrivande kommitté. Sverige står fast vid sin tidigare ståndpunkt 
och röstar för kommissionens förslag. EFSA har bedömt produkten som 
lika säker för människa, djur och miljö som konventionell bomull. 
Livsmedelsverket och Jordbruksverket delar EFSA:s bedömning. 
 
Sverige kommer även att lämna en röstförklaring som klargör att ett 
svenskt godkännande för import inte inverkar på framtida beslut för 
odling av samma produkt.  
 
EU-nämnden 
Frågan har inte tidigare varit föremål för samråd med EU-nämnden. 
 



 
 

7 

9. (ev) Förslag till rådsförordning om tillämpningen av förordning 853/2004 
avseende användning av antimikrobiella substanser för dekontaminering av 
slaktkroppar från kyckling 

 
Dokumentbeteckning 
- 
Rättslig grund 
- 
 
Bakgrund 
Frågan om att tillåta kemisk dekontaminering av slaktkroppar från 
kyckling härrör från diskussionerna mellan Kommissionen och USA i 
senaste Transatlantic Economic Council (TEC). Kommissionen sade då 
att man avsåg föreslå förändring i EU:s hygienlagstiftning i syfte att 
tillåta vissa substanser för kemisk dekontaminering av fjäderfä, både i 
slaktkycklingproduktionen i EU och av importerat fjäderfäkött. 
 
Frågan har tagits upp som en övrig fråga vid två ministerråd under våren, 
den 14 april respektive den 19 maj. En stor majoritet av 
jordbruksministrarna har varit negativa till eller uttryckt oro inför tanken 
på att tillåta kemisk dekontaminering.  
 
KOM lade med kort varsel fram ett förslag för beslut på SKLD:s möte 
den 2 juni med bl.a. innebörden att vissa substanser för kemisk 
dekontaminering skulle tillåtas och att produkterna skulle märkas med 
att de genomgått en sådan procedur. Förslaget röstades ned av ett 
enhälligt SKLD. (En medlemsstat lade ned sin röst) Enligt proceduren 
ska då Kommissionen, om man vill gå vidare, föra upp frågan på 
ministerrådsnivå för beslut, vilket man nu gör. 
 
EFSA har utvärderat fyra substanser och av utlåtandet som publicerades 
den 6 mars 2008 framgår att det idag inte entydigt går att uttala sig om en 
eventuell koppling mellan kemisk dekontaminering och antimikrobiell 
resistens. 
 
EFSA vill utreda frågan om antimikrobiell resistens ytterligare, liksom 
eventuella miljökonsekvenser av kemisk dekontaminering. 
Kommissionen har därför givit SCENHIR1  i uppdrag att göra en 
övergripande utvärdering av om användningen av de fyra substanserna 
kan leda till antimikrobiell resistens. EFSA har också inlett ett eget 
projekt med samma syfte.  
 

                                                 
1 (Scientific Committee on Emerging and Newly Identified Health Risks, en kommitté 
som finns på folkhälsosidan på DG Sanco 
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SCENHIR och SCHER2 har den 18 mars resp. den 2 april tillsammans 
yttrat sig om antimikrobiell resistens: ”det finns för närvarande 
otillräcklig kunskap om de potentiellt negativa effekterna av att använda 
olika biocider (= antimikrobiella substanser). Vidare sade kommittéerna 
att de anser att risken för miljön är låg. 
 
Förslag till svensk ståndpunkt 
Sverige bör vidhålla den uppfattning som presenterats vid de två tidigare 
ministerråden samt på SKLD-möte.  
 
Sveriges uppfattning är att livsmedel ska produceras med en god hygien i 
varje länk i livsmedelskedjan, ett synsätt som många medlemsstater delar. 
Att risker ska hanteras och elimineras under processens gång är en 
grundläggande princip i EU:s livsmedelslagstiftning, som har gjorts 
mycket tydlig i hygienpaketet som trädde kraft 2006 samt i EU:s 
livsmedelslag.  Detta har även sedan länge varit en grundläggande princip 
i den svenska lagstiftningen och inom det svenska jordbruket (vårt sätt 
att arbeta påvisas exempelvis genom salmonellaprogrammet). Att 
acceptera dekontaminering av slutprodukten som ett sätt att nå säkra 
livsmedel vore ett betydande steg tillbaka i utvecklingen. I Sverige finns 
även en stark konsumentopinion mot den här typen av åtgärder. 
 
Sverige ställer sig bakom EFSA:s viktiga konstaterande att ytterligare 
aspekter på användningen av kemisk dekontaminering behöver belysas, 
särskilt gäller det frågan om antimikrobiell resistens. Därför välkomnar 
Sverige att EFSA tar sig an den viktiga frågan om eventuell koppling 
mellan kemisk dekontaminering och antimikrobiell resistens. 
 
Detta innebär att Sverige inte är villiga att stödja kommissionens förslag. 
 
EU-nämnden 
Frågan har inte tidigare varit föremål för samråd med EU-nämnden. 

10. Förslag till rådsförordning om ändring i förordning (EG) nr 2015/2006 
och (EG) nr 40/2008 rörande gemenskapens fiskemöjligheter för vissa 
fiskbestånd.  

- Antagande 
 
Dokumentbeteckning 
11107/08 
 
Rättslig grund 
Artikel 37 i EG fördraget. Rådet fattar beslut med kvalificerad majoritet. 
 
Bakgrund 

                                                 
2 The Scientific Committee on Health and Environmental Risks 
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Ändringarna som föreslås avser dels rådets förordning om 
fiskemöjligheter för djuphavsbestånd där vissa fiskezoner bör förtydligas 
för att på ett korrekt sätt återge de områden där kvoterna fiskas. Dels 
behöver vissa ändringar göras i TAC- och kvotförordningen för att 
korrigera vissa kvoter och fotnoter som är felaktigt uppgivna i 
förhållande till internationella avtal i nordöstra atlanten. Felaktigheterna 
rör bl.a. kvoten för lodda som isländska fartyg får fiska i EU-zon, samt 
gemenskapens kvot av kungsfisk i isländsk zon. Gemenskapens andel av 
kungsfisk i Grönländska vatten bör också korrigeras. Gemenskapen har 
även kommit överens med kuststaterna Färöarna, Grönland, Island, 
Norge och Ryska federationen om förvaltningen av kungsfisk i 
Irmingerhavet, vilket nu bör genomföras i gemenskapslagstiftningen. 
Slutligen bör gemenskapen, i enlighet med slutsatser från fiskesamråd 
med Norge, under 2008 genomföra försök för släpredskap i syfte att 
minska andelen torsk som kastas överord till högst 10 procent. Denna 
överenskommelse bör också genomföras i gemenskapslagstiftningen.  
 
Förslag till svensk ståndpunkt 
Sverige har inga invändningar mot de föreslagna ändringarna.  
 
EU-nämnden  
Frågan har inte varit föremål för samråd i EU-nämnden.  

11. (ev.) Förslag till ändring av rådets förordning nr (EG) 1198/2006 av den 
27 juli 2006 om Europeiska fiskerifonden 

- Presentation och riktlinjedebatt 
 
Dokumentbeteckning 
- 
 
Rättslig grund 
- 
 
Bakgrund 
I ett flertal medlemsstater förs en högljudd debatt om konsekvenserna 
för yrkesfisket av de höga bränslepriserna. Frågan diskuterades även vid 
jordbruks- och fiskerådet i juni 2008. Kommissionen har för avsikt att 
föreslå ändringar i regelverket för den Europeiska fiskerifonden för att 
underlätta vissa omställningsåtgärder i sektorn. Det föreligger ännu inget 
förslag. I en informell not från kommissionen som distribuerades inför 
jordbruks- och fiskerådet i juni har ett antal möjliga åtgärder 
presenterats. Dessa avser dels nödåtgärder för samtliga fiskefartyg i form 
av ersättning för tillfälligt stillaliggande; förmånligare villkor för stöd till 
investeringar och utvecklingsprojekt som minskar bränsleförbrukningen; 
samt förmånliga villkor för skrotningsbidrag för särskilt drabbade fartyg, 
vilket ingår i en plan för anpassning av fiskeflottan. Kommissionen 
diskuterar även en ökning av gränsen för de minimis stöd och 
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förändringar av riktlinjerna för statligt stöd för att kunna ge vissa lån och 
sänka socialförsäkringsavgifter. Samtliga åtgärder ska gälla i två år. 
 
I ordförandeskapets slutsatser från Europeiska rådet den 19-20 juni 
framgår under rubriken Politiska följder av höga livsmedels- och 
bränslepriser, punkt 37, att ”Europeiska rådet välkomnar kommissionens 
avsikt att lägga fram förslag till åtgärder på kort sikt som är inriktade på 
att stödja omstruktureringsprocessen på lång sikt inom fiskesektorn. 
Snedvridande skattemässiga och andra politiska åtgärder bör undvikas 
eftersom de förhindrar de nödvändiga anpassningarna från de 
ekonomiska aktörernas sida.” Sverige var starkt drivande i att dessa 
formuleringar inkluderades i slutsatserna.    
 
Förslag till svensk ståndpunkt 
Sverige är medvetet om de problem som kan uppkomma för yrkesfiskare 
med anledning av de ökande kostnaderna till följd av prishöjningar på 
bränsle. Detta gäller dock även andra yrkesgrupper och sektorer. Det 
underliggande problemet inom fiskeripolitiken och den bristande 
lönsamheten är beståndssituationen och en överkapacitet i flottan. 
Sverige är skeptiska och ser faror med stöd till företag av dessa skäl. 
Sverige motsätter sig därför kompensation till yrkesfiskare för ökade 
bränslekostnader. I de fall åtgärder ska vidtas måste de bidra till en 
omstrukturering av sektorn som i första hand råder bot på 
överkapaciteten i fiskeflottan.  
 
EU-nämnden  
Frågan var senast föremål för samråd med EU-nämnden inför jordbruks- 
och fiskerådet i juni 2008. 
 

12. (ev.) Förslag till rådets förordning om ingående av fiskeprotokollet för 
perioden 1 augusti 2008 – 31 juli 2012 som föreskrivs i partnerskapsavtalet 
om fiske mellan EG och Mauretanien 

Förslag till rådets beslut om ingående av ett avtal genom skriftväxling om 
provisorisk tillämpning av protokollet 

- politisk överenskommelse/Antagande(Punkten förväntas bli en A-
punkt) 
 
Dokumentbeteckning 
- 
 
Rättslig grund 
Artikel 37 jämfört med artikel 300.2 och 300.3 i EG fördraget. Rådet 
fattar beslut med kvalificerad majoritet efter att ha hört 
Europaparlamentet. 
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Bakgrund 
Den 13 mars 2008 undertecknade gemenskapen och Mauretanien ett nytt 
fiskeprotokoll som ska gälla från den 1 augusti 2008 till den 31 juli 2012. 
Protokollet ersätter nuvarande protokoll som löper ut den 31 juli i år. 
Det nya protokollet har anpassats till gemenskapens minskade behov av 
fiskemöjligheter genom en minskning av den betalning som går till 
fiskemöjligheter och en ökning av den andel av ersättningen som går till 
stöd till Mauretaniens fiskeförvaltning.  
 
Protokollet skulle ha blivit föremål för rådets godkännande vid 
jordbruks- och fiskerådet den 23-24 juni 2008. Eftersom Spanien begärt 
en parlamentarisk granskningsreservation på 6 veckor skjuts beslutet upp 
till jordbruks- och fiskerådet den 15 juli 2008. 
 
Förslag till svensk ståndpunkt 
Sverige har inga invändningar mot det nya protokollet. 
 
EU-nämnden 
Frågan har varit föremål för samråd i EU-nämnden inför jordbruks- och 
fiskerådet den 23-24 juni 2008. 
 
 

13. WTO–förhandlingarna inom ramen för utvecklingsagendan från Doha  

– Lägesrapport 
 
Dokumentbeteckning 
- 
 
Rättslig grund 
Artikel 133 i EG-fördraget. Rådet fattar beslut med kvalificerad majoritet 
efter att ha hört Europaparlamentet. Dock gäller enighet vad gäller 
tjänsteförhandlingarna (delad kompetens mellan EU och 
medlemsstaterna) och därmed också för WTO-förhandlingarna som 
helhet. 
 
Bakgrund 
WTO-förhandlingarna har nu pågått i mer än sju år. Förhandlingarna har 
karakteriserats av ett antal sammanbrott och missade deadlines. Den 
djupaste krisen inträffade sommaren 2006, då förhandlingarna helt 
suspenderades p.g.a. bristen på framsteg. De kunde dock återupptas i 
november 2006 och sedan dess har förhandlingar förts vilket bl.a. 
resulterat i tre konkreta utkast till avtalstext på jordbruksområdet, det 
senaste kom den 19 maj 2008. 
 
Den reviderade texten innehåller inga stora överraskningar utan speglar 
förhandlingsläget väl. Framsteg har gjorts framför allt för känsliga 



 
 

12 

produkter tack vare den s.k. G6-gruppens (EU, USA, Japan, Brasilien, 
Australien och Kanada) intensiva arbete. För EU är en av de viktigaste 
frågorna att villkoren för minimalt handelsstörande stöd inom ramen för 
den s.k. gröna boxen inte hindrar fortsatta reformer av den gemensamma 
jordbrukspolitiken. Andra viktiga frågor rör marknadstillträde. För EU 
är det betydelsefullt att undantag för känsliga produkter3 ger ett fortsatt 
importskydd för ett begränsat antal produkter samt att ett ökat skydd av 
geografiska ursprungsbeteckningar4 omfattas av en slutuppgörelse.  
 
Sedan majtexten presenterades har förhandlingar fortsatt  ägt rum i 
Genève. Ordförande i förhandlingsgruppen för jordbruk, Nya Zeelands 
WTO-ambassadör Crawford Falconer, försöker lösa ut vissa frågor för 
att lämna ett begränsat antal knäckfrågor till WTO:s 
handelsministermöte. En reviderade text är att vänta i vecka 28. Datum 
för början av WTO:s handelsministersministermöte har nu satts till den 
21 juli 2008. Vid handelsministermötet ska beslut om jordbruks- och 
industrivarutexterna fattas. Målet är att avsluta WTO-förhandlingarna 
som helhet i år. 
 
Förslag till svensk ståndpunkt 
Sverige stödjer kommissionens ansträngningar att nå konkreta framsteg 
för att föra förhandlingarna mot ett avslut så snart som möjligt. Sverige  
framhåller också vikten av att Norge, där Sverige har stora 
exportintressen, också bidrar med marknadsöppningar.  
 
EU-nämnden 
Frågan var senast föremål för samråd med EU-nämnden inför jordbruks- 
och fiskerådet den 23-24 juni 2008. 
 
 

                                                 
3 Lägre tullsänkningar för ett begränsat antal produkter. Tullkvoter måste ökas/öppnas 

som kompensation 
4 Exempel på geografiska ursprungsbeteckningar är parmesanost, parmaskinka och 

fetaost. 


